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vše o dění v obci Slavkov • září 2021 • www. slavkov-u-opavy. cz

SLOVO  STAROSTy

Vážení spoluobčané,
čas plyne nezadržitelným tempem a my se již nacházíme 
v  druhé polovině kalendářního roku. Máme tak již po 
letních prázdninách a dovolených a žákům a studentům 
začal opět nový školní rok. Ještě před dvěma lety beze-
sporu nikoho z nás nenapadlo přemýšlet nad tím, zda se 
děti budou moci 1. září vrátit do školních lavic či niko-
liv, jelikož to pro nás byla naprostá samozřejmost. Kvůli  
epidemii nemoci Covid-19 jsme si nicméně uvědomili, 
že i  věci, které považujeme za běžné a  samozřejmé se 
mohou kdykoliv zbortit jako domeček z karet. Naštěstí 
jsme i tyto nečekané změny dokázali společně překonat. 
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Mateřská školka
Na 1. září se bezesporu nejvíce těší prvňáčci, pro které je první den ve škole významnou život-
ní událostí, ale stejně tak děti, které se poprvé chystají do mateřské školky. Od letošního roku 
mohou ti nejmenší v mateřské školce využít nového oddělení, které nově vzniklo v prostorách 
původního obecního úřadu. Jsem velmi rád, že v době, kdy je velmi obtížné sehnat řemeslníky 
i stavební materiál se nám podařilo provést rekonstrukci za pouhé tři měsíce. Bezesporu tomu 
tak bylo díky angažovanosti slavkovských firem, které tuto stavbu realizovali, a to panu Zdenku 
Hruškovi a truhlářské firmě Najsrů. Výsledek jejich poctivé práce mohli občané vidět při dni 
otevřených dveří mateřské školky dne 31. srpna 2021. Celá rekonstrukce byla finanče vysoutě-
žena ještě za ceny roku 2020, tedy před zdražením stavebního materiálu a také se nám podařila 
získat dotace Ministerstva pro místní rozvoj na její realizaci ve výši 1,7 mil Kč. 
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Zasedací místnost za Mateřskou školkou
Zasedací místnost za mateřskou školkou je hojně využívaným místem nejen pro jednání zastu-
pitelstva, volby, vítaní občánků, ale především pro rodinné oslavy našich slavkovských občanů.  
V  době zákazu konání 
společenských akcí jsme 
využili časového prosto-
ru a přistoupili k vyřeše-
ní palčivého problému 
s vlhkostí v zasedací míst-
nosti. V  zasedací míst-
nosti tak byla instalována 
nová podlaha a  izolace 
podlahy, sádrokartonové 
stropy, vybroušené stěny, 
provedena výmalba, osá-
zeny nové vnitřní dve-
ře, vyměněno osvětlení 
a také ozvučení.

Sklad u pergoly na hřišti u ZŠ Slavkov
V letošním roce byla rovněž dokončena přístavba skladu u pergoly na hřišti u základní školy, kte-
rá slouží ke skladovaní stanů, laviček, nového obecního betlému a dalšího obecního mobiliáře, 
který se využívá především na hřišti u základní školy. Rovněž byla opravena opadající omítka 
pergoly a natřena fasáda budovy. V rámci této akce došlo také k úpravě druhého skladu u per-
goly, za kterou vděčíme z velké části spolku hasičů, kteří se bezplatně ve volném čase zapojili do 
úprav, především pak patří velké díky panu Jiřímu Slavíkovi, který tuto akci inicioval a odpraco-
val s členy našeho hasičského sboru nemálo hodin. 
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Nové místo k posezení 
v Trní
Iniciativou a  prací občanů  
Trní vzniklo nové místo k po-
sezení a  odpočinku v  této lo-
kalitě. S myšlenkou vybudovat 
toto místo přišli občané Trní, 
kteří si jej sami navrhli a také 
ve volném čase bezplatně 
postavili, obec uhradila pouze 
náklady spojené s  nákupem 
materiálu. Myslím, že nově 
upravený prostor pro pose-
zení vypadá moc hezky a vel-
mi si vážím aktivity občanu 
zkrášlit si a  zpříjemnit své 
prostředí. 

Kotlíkové dotace
Jak jsme již opakovaně informovali od 1. září 2022 budou moci zůstat v provozu pouze kotle 
na tuhá paliva, která splňují minimálně 3. emisní třídu. Emisní třídu je možné dohledat na vý-
robním štítku kotle nebo v jeho dokumentaci. K výměně zastaralých kotlů doporučujeme tak 
jako v minulosti využít kotlíkových dotací. V pořadí již 4. výzva by mohla být spuštěna nej-
dříve koncem roku 2021 případně začátkem roku 2022. Obec Slavkov se chce opět do procesu 
nových kotlíkových dotací zapojit a včas o ní bude občany informovat a bude také nápomocna 
s vyplňováním žádosti o předmětné dotace.

Osvětlení ulice K Větřáku
Po dlouhých letech řešení problémů s majetkoprávními vztahy v souvislosti se záměrem obce 
vybudovat osvětlení na ulici K Větřáku se obci podařilo vyřídit uzemní souhlas s vybudováním 
osvětlení v této ulici. Máme v úmyslu toto osvětlení co nejdříve vybudovat a věříme, že se tímto 
výrazně zvýší komfort a bezpečí chodců na této ulici. 

Slavkovští senioři zvítězili v seniorském sedmiboji 
Ve středu dne 15. září 2021 se dvě družstva občanů Slavkova zúčastnila 2. ročníku seniorského 
sedmiboje v Bílovci. V kategorii nad 60 let soutěžili členové SDH Slavkov ve složení: Adamec 
Drahomír, Bek Václav, Honka Václav a Zahel Josef. V kategorii nad 70 let soutěžili: Klement 
Zdeněk, Sedláček Miloš, Šenk Stanislav a  Zahel Jindřich. Soutěžilo se v  těchto disciplínách:  
košíková, šipky, florbal, cornhole, míček, bolloball a kroužky.
Soutěže se zúčastnilo za krásného slunného počasí 25 družstev Severomoravského kraje. Druž-
stvo nad 60 let v loňském roce skončilo na druhém místě a letos se jim dařilo ještě lépe. Ziskem 
368 bodů si zajistilo 1. místo a získalo Putovní pohár starostky města Bílovce.
Kromě celkového vítězství získali jednotlivci také ocenění v jednotlivých disciplínách. Druhé místo 
v šipkách získal Zahel Josef, 3. místo v hodu míčkem na cíl Adamec Drahomír a 3. místo v kategorii 
florbal obsadil Sedláček Miloš.

Fotografie z dronu
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Děkujeme za vzornou reprezentaci naší obce a také panu Josefu Zahelovi za iniciativu v sesta-
vení našich družstev. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem spolkům, naší základní škole a  dalším občanům, kteří 
se podíleli na přípravách a realizaci dne naší obce, který letos proběhl dne 18. 9. 2021. Velmi 
si Vážím jejich obětavosti, protože bez nich a jejich práce by nemohl den obce tak, jak jsme  
zvyklí, vůbec proběhnout. 

ZASedáNí  ZASTupiTeLSTVA 

usnesení z 14. zasedání Zastupitelstva obce Slavkov konaného dne 8. 9. 2021

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
•	 Zápis z jednání kontrolního výboru ze dne 29. 8. 2021.
•	 Zápis z jednání finančního výboru ze dne 30. 8. 2021.
•	 Rozpočtové opatření rady obce č. 7 a 8/2021.
•	 Výsledek hospodaření obce Slavkov za I. pololetí 2021.
•	 Výroční zprávu o činnosti Základní školy a Mateřské školy Slavkov, okres Opava, příspěvková  
 organizace, IČO: 75028981 za školní rok 2020/2021.

Zastupitelstvo obce schválilo:
•	 Smlouvu o  poskytnutí dotace z  rozpočtu obce Slavkov Moravskoslezskému kraji ve výši 

10.000,00 Kč, při realizaci projektu „Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji“.
•	 Uzavření Směnné smlouvy kdy pozemek ve vlastnictví obce Slavkov parc. č. 1227/2 o výměře 

49 m² v k.ú. Slavkov u Opavy bude směněn za pozemek par.č. 1227/6 v k.ú. Slavkov u Opavy 
o výměře 34 m².

•	 Uzavření dodatku č. 1 k Plánovací smlouvě ke komunikaci na ulici Na Lúčky, kdy dojde k pro-
dloužení doby plnění na 31. 12. 2021.

Příští zastupitelstvo se uskuteční ve středu 8. 12. 2021 v 18.00 hodin 
R. M.

Mgr. Rostislav Musila, starosta
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 OBeCNí  ZpRáVy

•	Aktuality z obce
Chcete dostávat do svých mobilních telefonů aktuality z  obce? Můžete je 
vyhledat na internetu na webové stránce obce  www.slavkov-u-opavy.cz, 
kde naleznete mobilní aplikaci  „V  OBRAZe“,  která Vám umožní příjem 
obecních aktualit.

•	 informace k bezhotovostní platbě
Všechny poplatky obci můžete platit bezhotovostně na účet obce. Informace, jak na to Vám 
budou sděleny prostřednictvím  e-mailu na základě Vaší žádosti, kterou můžete sdělit pracovnici 
obce na telefon 553 797 067 nebo na e-mail: slavkov @iol.cz

•	Sběr velkoobjemového odpadu proběhne:
15. 11. a 16. 11. 2021  na stanovišti pod kostelem na Zámecké
ulici a Střední ulici,  vždy v době od 16:00 do 18:00 hod.
* Sběr nebezpečného odpadu proběhne:  
26. 10. 2021 pouze na stanovišti pod kostelem na Zámecké ulici v době od 16:00 do 19:00 hod.
* Oznámení
Sdělujeme občanům, že kontejner na elektroodpad bude od 1. října přemístěn z ulice Střední 
na ulici Černá cesta k ČOV.
* Změna provozní doby veřejného pohřebiště (hřbitov)
Od 1. října 2021 do 31. května 2022   bude hřbitov otevřen v době od 7:00 do 18:00 hod.
Od 30. října do 2. listopadu 2021 v době dušiček bude hřbitov otevřen do 21:00 hod.

•	Oznámení o době a konání voleb do parlamentu ČR.
Volby se budou konat ve dnech pátek 8. října od 14.00 – 22.00 hodin a v sobotu 9. října 
od 8.00 do 14.00 hodin. Místem konání voleb v obci je volební místnost  - zasedací síň 
Obecního úřadu Slavkov, Ludvíka Svobody 500, za budovou MŠ Slavkov, pro všechny 
voliče s trvalým pobytem v obci. Každému voliči budou domů dodány nejpozději  3 dny 
před prvním dnem voleb hlasovací lístky. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy 
prokáže svojí totožnost a státní občanství ČR. Každý volič  se musí před hlasováním 
odebrat do prostoru určeného pro úpravu hlasovacích lístků, jinak mu volební komise 
hlasování neumožní.
Hygienická opatření: Vstup do volební místnosti bude umožněn s ochranným prostředkem 
dýchacích cest (rouška či respirátor). K dispozici bude dezinfekční přípravek na ruce. 

•	Změna času
pOZOR! Změna letního času na standardní (nesprávně zimní) proběh-
ne v letošním roce v noci 31. října 2021, kdy posuneme ručičky hodinek   
o jednu hodinu zpátky  na 02:00 hod.

Jana Jašková, Alena Klapetková, referentky
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Slavkovský karmaš
proběhl ve dnech 23. – 25. července. Jako první akci bylo promítání večerního kina v pátek 
dne 23. 7. 2021, kdy za celkem teplého počasí přišlo přes 200 diváků na českou komedií  
pŘeS pRSTy v hlavní roli s Jiřím Langmajerem.
V  neděli 25. 7. 2021 jsme na Slavkovský 
karmaš připravili k odpolední siestě koncert 
staropražské kapely ŠMRNC. Začátek byl 
naplánován na 15 hodin a v té době bylo na 
hřišti u školy asi 30 posluchačů. Vedoucí ka-
pely se ptal, jestli mají hrát pro tak málo lidí, 
načež jsem mu odvětil, že občané určitě při-
jdou. Kapela začala hrát s plným nasazením, 
jako by bylo vyprodáno. Hašlerovy písničky 
ze staré Prahy navodily tu správnou atmosfé-
ru a posluchačů začalo přibývat. Během první přestávky byla místa slušné zaplněna a diváci si 
prozpěvovali známe písničky spolu s kapelou. Do konce vystoupení kapely diváků stále přibý-
valo a  i  samí muzikanti vyjádřili spokojenost po koncertě, že nehráli jen pro pár vyvolených. 
Na příště budeme muset dát na hlasy občanů, kteří navrhovali, že vystoupení kapely, by mělo 
začít později, protože si nestihli do začátku vystoupení vypít ani kávu a poklábosit doma s jejich 
hosty. Otázka na přítomné zněla zdali posunout koncert o půl nebo celou hodinu? Většina oslo-

vených se přikláněla k  začátku v  16 hodin. 
Koncert se dle mého vydařil a pro děti byly 
připraveny kolotoče a další atrakce, které při-
pravily jejich rodiče, coby sponzory o nemalé 
finance. Hlavně, že děti se aspoň trochu vyřá-
dily. O úspěšnosti akce rozhoduje taky počasí 
a jelikož bylo celkem příjemně, můžeme kon-
statovat, že nejen počasí, ale celé odpoledne 
se vydařilo. Děkujeme rovněž členům SDH, 
kteří se starali o  občerstvení přítomných po 
všechny tři dny.

ing. Ladislav Kubín, místostarosta
Vítání občánků
dne 11. září 2021 proběhlo v naší obci Vítání občánků. Díky příznivému 
počasí jsme se opět mohli setkat ve venkovním prostředí před zasedací síní 
Obecního úřadu. Tentokrát jsme přivítali 18 miminek. Jako vždy nás mile 
potěšily děti naší mateřské školky, které si pod vedením paní učitelek Janča-
řové a Glösslové připravily pásmo básniček a písniček.

Další „Vítání občánků“ plánujeme na jaře 2022. 
Mgr. Martina Trojančíková, za komisi pro obč. záležitosti

OHLedNuTí  ZA  OBeCNíMi  AKCeMi 
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DNY
2021 SLAVKOVA Ve dnech 12. - 18. září 2021 jsme si několika 

akcemi připomenuli 787. výročí od první 
písemné zmínky o naší obci.

V  neděli 12. září - byla sloužena v  kostele sv. Anny mše svatá za „Všechny živé a  zemřelé  
občany naší obce“, za účastí farníků a  zastupitelů obce. Slavnostní zpívaná mše Aloise  
Bartschmida, kterou nacvičili farníci a  taky schola obohatila mši písní, kterou zazpívala po  
přijímáni. Myslím si, že všichni, kdo přišli odcházeli svátečně naladěni.
Ve čtvrtek 16. září – byli pozváni spoluobčané na „den otevřených dveří“ v Seniorcentru. 
Více informací naleznete v příspěvku paní ředitelky na straně 22.
V sobotu 18. září – na hřišti u ZŠ byl připraven bohatý kulturní program pro všechny spoluob-
čany. Ale již v pátek 17. září dopoledne začala příprava areálu, kdy naše technická četa s pomo-
cí mladších seniorů se pustila do stavby stanů. Odpoledne přišli členové našich spolků a celý 
areál byl připraven na sobotní akci. Krátce po obědě přicházeli postupně členové spolků, aby 
připravili své stánky s občerstvením (na prodej byly řízky, langoše, makrely, mošt, pivo i něco 
tvrdšího, nealko a sladkosti pro děti). Atrakce – řetízkový kolotoč pro malé děti, dále skákací 
žralok, malování na tvář a na sádrové figurky a pár jiných atrakcí. V 15 hodin přivítal všechny co 
dorazili, pan starosta Mgr. Rostislav Musila a uvedl dechovou kapelu „BORŠiČANKu“ pod 
vedením Antonína Koníčka. Polky, střídaly valčíky a hlavně senioři si broukali známe písničky 
spolu se zpěváky. Krásné vystoupení bylo zakončeno písničkou „Boršičanka, to je chasa veselá...“.  
Krátce po 17. hodině vystoupily žákyně čtvrté až šesté třídy v čele s Davidem, s country tan-
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ci - Zuzana, Rufus, řadový tanec a  prome-
nádu. Poté vystoupili bývalí žáci devátých 
tříd se svou písní Hallelujah, která prozářila 
pošmourné odpoledne. Petra Koníčková, 
Karin Malchárková a Terezie Zahlová zazpí-
valy českou verzi písně, Ondřej Malchárek 
verzi anglickou. Na klavír je doprovodila 
Magdalena Pavlíčková. Jako předposlední se 
objevily dívky z  šestých tříd se známou Po-
káčovou písní Mám doma kočku a s hymnou 
naší školy - písní „Tři citronky“, jíž vzdaly 
hold bývalé paní učitelce Heleně Malčeko-
vé. Poslední bodem programu byl černobílý 
tanec dívek z  obou bývalých devátých tříd. 
Program s  dětma připravily paní učitelky  
Mgr. K. Zahlová, Mgr. M. Trojančíková  
a  Mgr. L. Klapetková. Vystoupení bylo moc 
pěkné, je vidět, že máme šikovné děti. Dě-
kujeme všem! Potom následovala tradič-
ní soutěž spolku „O  slavkovskou metlu“, 
které se zúčatnilo pět spolků. Soutěžily 

v chovatelských dovednostech (např. stavba kurníku, krmení, sbíráni vajec). Z vítězství se rado-
valo tříčlenné družstvo hasičů před sokoly a na 3. místě skončili zahradkáři, následovali je mys-
livci a na krásném pátém místě skončily ženy. Už během dechovky nejen malé děti tvořily frontu 
na malování na tvář a figurky. Další fronta se vytvořila na výborné domácí koláče, které napekli 
ve ŠJ. Rovněž byla zahájena soutěž o nejlepší pochutinu z listového těsta. Soutěžilo 7 spolků. 
(SDH, ČSŽ, ČSCH,ČSŽ, TJ SOKOL, RS a  MS). Bylo připraveno celkem 150 degustačních 
tácku, které vykoupili v krátkém čase fajnšmekři. V 18 hodin na podiu přivítal starosta muziká-
lovou zpěvačku dANieLu ŠiNKOROVOu. Zazpívala mnoho známých muzikálových písní 
a až Mamma mia od ABBY vylákala na „trávní parket“ tance milovné posluchače. Takřka hodina 
jejího vystoupení uběhla, jako voda a za potlesku přítomných odcházela s kyticí a koláči z podia. 
Před vystoupením Anny K. byla vyhodnocena soutěž o  nejlepší pochutinu z  listového těsta. 
Mistři kuchaři zapojili svou fantazií a  my měli možnost ochutnat výrobky sladké, kořeněné, 
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s ovocem i plněné masem. Vaše hlasy rozhod-
ly o  tom, že nejchutnější menu připravily 
ženy, na druhém místě skončila kuchařka 
ze zahradkářů a na pomyslný třetí stupeň 
vystoupali hasiči. Všechny recepty budou 
zveřejněny na našich stránkách a  v  příštím 
Zpravodaji 4/2021. Mezitím se vystřída-
li posluchači a  přišlo jich více než odešlo.  
Je 20 hodin a ANNA K. s kapelou už je na 
podiu. I  přes zhoršující se počasí, převáž-
ně mladší posluchači tančí pod podiem,  

Anna K. zpívá jeden svůj hit za druhým. Kapela šlape, jak hodinky, tma houstne a  čas letí.  
Na závěr ještě přidá 3 písně, jako nášup a  vystoupení končí. Opět si odnáší kytici a  vyhláše-
né koláče. Loučí se s diváky a začíná se podepisovat fanouškům, kteří ji nechtějí pustit. Vysvo-
bodí ji ochranka, která ji odvede do šatny v sále KD. Na podiu se začíná připravovat skupina  

SCHOwBANd, začíná hrát pro ty, kterým se ještě nechce spát. Známe taneční písně uvádějí 
do varu mladé, kteří by chtěli, aby tahle chvíle nekončila. Bohužel, počasí je proti a když se spustí 
liják, přestává hrát rozjetý Schowband. Zvukaři a kapela spěšně odnášejí nástroje a ozvučení do 
bezpečí před deštěm. Mladí seděli a  nevěřili, že je konec. Obsluha o  půlnoci zavírala „stánky“.  
Co říci závěrem. Ptal jsem se jednoho z hostů, jak se mu program líbil? Odpověděl mi okamžitě 
„bylo to fajne!“. Věřím, že většina z Vás co u ZŠ strávili něco času, s ním souhlasí.

A  abych nezapomněl, děkuji všem spoluobčanům (členům spolků, žákům a  učitelům 
ZŠ, pracovníkům obce, zastupitelům a i těm na které jsem nechtěně zapomněl) z celého 
srdce, co se podíleli na přípravě, programu i zdárném průběhu celého uplynulého týdne. 
A na shledanou se Všemi opět na dnech Slavkova 2022. 

L.K.
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Retro  okénko

V tomto okénku se pravidelně vracíme v časové ose o 25 let nazpátek 
a  připomeneme si o  čem zajímavém, poučném, popřípadě nemilém 
jsme tehdy psali. pod čarou přinášíme současný pohled na výše uvede-
né události, popřípadě je porovnáváme s dneškem.  
Zpravodaj 3/1996 je převážně o plynofikaci obce a mě zaujal  Ad 1) poslední 
odstavec z úvodníku pana starosty Vladimíra Chovance, kde zve na besedu 
s občany a pozvání na  Ad 2) Slavnostní svěcení praporu obce

Zpravodaj 3/1996, byl černobílý a měl pouze 4 strany formátu A4
Ad 1) Tato beseda se uskuteční v pondělí 30. září 1996 v 18.00 v sále kulturního domu  
ve Slavkově. Je žádoucí, aby se besedy zúčastnil zástupce každé domácnosti v obci.
Ad 2) Slavnostní vysvěcení praporu obce Slavkov
         Obecní zastupitelstvo schválilo termín celoobecních oslav slavnostního vysvěcení praporu 
obce na slavkovský karmaš, který se bude konat ve dnech 25. – 27. 7. 1997. Uložilo radě obce 
ustanovit přípravný výbor, který bude složen ze zástupců obce, škol, spolků a občanů tak, aby 
byl připraven důstojný program této akce. Chceme ji zároveň připravit, jako I. setkání rodáků ze 
Slavkova. O přípravách budete postupně informováni. 

Zpravodaj 3/2021, je barevný, má 36 stran.
Ad 1) Na besedu přišlo tehdy více než 300 občanů, sál praskal ve švech a většina získala potřeb-
né informace k  plynofikaci domovních kotelen. V  následujícím roce 1997 bylo připojeno na 
plyn mnoho  domácností. Cílem plynofikace bylo zlepšení ovzduší v naší obci. Díky nesystémo-
vé politice vlády a růstu cen plynu přešla část domácností na nové vytápění rodinných domků 
pomocí elektřiny, která však stejně jako plyn zdražovala, a tak se mnoho občanů vrátilo k vytá-
pění svých domovů opět k pevným palivům a dřevu. K relativnímu zlepšení ovzduší došlo až 
po roce 2015, kdy občanům byly nabídnuty státem příspěvky  „kotlíkové dotace“ na výměnu 
kotlů na pevná paliva nebo na instalaci tepelných čerpadel.  Finanční příspěvky na realizaci byly 
podle druhu kotlů až do výše 142 000 Kč.
Ad 3) Slavnostního vysvěcení praporu proběhlo za velké účasti občanů na slavkovský karmaš 
v kostele sv. Anny v neděli dopoledne 27. července 1997. Odpoledne obec společně se spolky 
připravili pro občany bohatý kulturní program pro děti a dospělé. 

L.K.

V této rubrice se věnujeme připomínkám Vás 
spoluobčanů, co Vás potěšilo nebo naopak 
rozlobilo. Vaše náměty posílejte na e-mail: 
místostarosta@ouslavkov.cz. Do uzávěrky 
přišla jedna stížnost na e-mail ohledně psů. 

* Opakující se problém, jelikož bylo léto, 
takzvaná okurková sezóna tak jsme obdrželi 
na e-mail jednu fotografii rozlobeného spo-
luobčana, na které byla hromádka neznámé-
ho čtyřnohého miláčka, abychom s tím něco 

CO  VáS  -  NáS  páLí,  nebo  ne .... ?!
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Setkání seniorů 2021
V  loňském roce 2020 se tra-
diční setkání seniorů s  vede-
ním obce neuskutečnilo z dů-
vodů pandemie, a proto zveme 
všechny naše seniory na to 
letošní, které se uskuteční  ve 
středu 20. října  2021  v  sále 
kulturního domu ve Slavkově  
od 15 hodin, na které jste 
srdečně zváni. Nejdříve vy- 
stoupí s krátkým programem 
naše děti, pod vedením paní 
učitelky Mgr. Martiny Trojan-
číkové, a poté všechny přítom-
né krátce seznámí s novinkami 
v obci pan starosta Mgr. Rostislav Musila.  Následovat bude občerstvení, které připravila obec 
ve spolupráci se školní jídelnou. Celým odpolednem bude provázet duo MOTýL BANd, které 
většina z přítomných zná z televize Šlágr. Malé občerstvení pro vás v bufetu připraví zastupitelé.  
Všichni jste srdečně zváni.

 pOZVáNí  NA  AKCe

udělali .... Obratem 
jsem stěžovatele 
oslovil, aby k  foto-
grafií napsal nějaký 
komentář s  tím, že 
jej otisknu. Bohu-
žel žádná odpověď 
nepřišla. Původně 
jsem tento příspě-
vek – nepříspěvek 
chtěl sportovní ter- 
minologií zahrát do  
autu. Nakonec jsem  
se rozhodl zareago-

vat opět na problém psů v naší obci a slibuji, že 
je to už naposled! 
Už jsme toho napsali ve Zpravodajích o psech 
a  jejich paničcích mnoho. Apelovali jsme 
na ně, aby po svých psích přátelích uklízeli!  

Košů na výkaly máme v  obci si myslím do-
statek. Často hlásíme, že se ztratil nebo 
naopak byl nalezen nějaký pejsek a tak pořád 
dokola. Některé psy dokonce už poznám 
a nálezce psů posílám hned za jejich majiteli. 
Při posledním nalezeném pejskovi, kterého 
donesl nálezce na obec, abychom našli jeho 
majitele. Malý yorkšír neměl žádný obojek, 
číslo čipu jsme nebyli schopni identifikovat, 
přestože obec má čtečku čipů. Ještě před 
vyhlášením v  místním   rozhlase, si majitel-
ka, která jej hledala, naštěstí pro něj přišla. 
Proto opakovaně apelujeme na majitelé psů, 
aby řádně zabezpečili své oplocení a  tím 
znemožnili jejich útěk. Dále by bylo dobré, 
kdyby tito „psí útěkáři“ měli trvale obojek 
s  psí známkou k  jejich rychlejší identifikaci 
a návratu do svých pelíšků. 

L.K.
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KOMUNITNÍ CENTRUM SLAVKOV 

 

            POŘÁDÁ DNE 21. 10. 2021 V 16:00 HODIN 

 

PŘEDNÁŠKU 

FYZIOTERAPEUTKY KATEŘINY BLAŽKOVÉ 
* 

HARMONICKÝ 
PSYCHOMOTORICKÝ VÝVOJ 

MIMINEK 
* 

MASÁŽE MIMINEK 
 

PROSTORY KOMUNITNÍHO CENTRA SLAVKOV – 1. PATRO BUDOVY OBECNÍHO ÚŘADU SLAVKOV, ZÁMECKÁ 156 

Rozsvícení vánočního stromku
Na první adventní sobotu 27. 11. 2021   
po roční odmlce, která byla způsobena  
COVIDEM 19,  zveme všechny spoluobča-
ny  do parku u  hasičské zbrojnice od 16:30, 
kde slavnostně rozsvítíme vánoční  strom, 
který nám  připomene, že se mílovými kroky 
blíží vánoční svátky. 
Na úvod vystoupí pan starosta Mgr. R. Mu-
sila, poté správce farnosti Th. Lic. T. Juszkat 
ThD. Svým zpěvem obohatí sváteční pro-
gram děti ze základní školy a sbor slavkovské 
scholy.  Jako už tradičně pro Vás připraví naši 
hasiči zabijačkové speciality a  něco na uha-
šení   žízně. Členky svazu žen kromě občer- 
stvení připraví sváteční vazby, které si můžete 
zakoupit a  zkrášlit Vaše usedlosti. Děti obdrží malou pozornost od obecního úřadu a  budou 
si moci nazdobit svůj perníček, který pro ně napečou klienti v Seniorcentru. K dobré pohodě 
zahraje kapela a budou i další překvapení. Už nyní se těšíme na setkání s vámi.
 
Komunitní centrum 
Od měsíce října zahájíme pravidelný cyklus přednášek v Komunitním centru na Obecním úřadě 
pro naše občany, kde budeme řešit různé problémy s odborníky na předem daná témata. první 
přednáška je připravena na čtvrtek 21.10. 2021 – viz pozvánka:

L.K.
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„LiMiTy  eXiSTuJí  pOuZe  V  LidSKÉ  MySLi“

Vážení spoluobčané,
určitě jste se pozastavili nad nadpisem člán-
ku, kterým bych rád po delší době připomněl 
sportovní výsledky extrémního sportovce 
a  horolezce, našeho spoluobčana Tomáše 
Petrečka, který od roku 2009 žije v naší obci. 
A  právě nadpis  „LiMiTy eXiSTuJí pOu-
Ze V  LidSKÉ MySLi“  je mottem, které 
mi utkvělo v paměti od prvního rozhovoru 
s ním. Naposledy o sobě Tomáš, profesio-
nální hasič, člen Hasičského záchranné-
ho sboru v  Opavě vyprávěl ve Zpravodaji 
3/2013, kdy se stal sportovcem okresu 
Opava. Koncem téhož roku se stal Hasi-
čem roku 2013 ČR. Zúčastnil se mnoha ex-
trémních závodů doma (mnohonásob-
ný mistr ČR v  letech 2013-20) i  ve světě 
(přední umístění na Me, MS a Sp od Slo-
vinska, polska, Kostariky, Číny až po ekvá-
dor).   Od té doby pokořil několik velehor 
(Gasherbrum i. – 8068 m,    Gasherbrum 
ii. – 8035 m), některé byly nad jeho síly, 
hlavně díky nepřízni počasí   (Nanga par-
bat -  8 125 m, K2 – 8 611m).
Od tehdejšího rozhovoru sleduji Tomášovu 
sportovní kariéru a  zaznamenal jsem pokus, 
kdy v červenci a srpnu letošního roku se po-
kusil o zdolání MuCH CHHiSH  7 475 m 
(Muču kiš)  v  pákistánu v  pohoří Kará-
korám,  která ještě nebyla žádnou expedicí 
zdolána. Můžeme říci, že je to současný 
Mount Everest. Shodou okolností jsem jej po-
tkal pár dnů po jeho návratu a domluvil jsem 
si s ním následující povídání o expedici.
 
i.- expedice Much chhish
Veškeré přípravy máme za sebou. Letíme do 
Islamábádu, pokračujeme minibusem přes 
Karákorám Highway, Babusar Pass (4 173m), 
Chilas do Hunzy. Tady zařizujeme poslední 

důležité věci, plánujeme postup do základ-
ního tábora, aklimatizaci a  najímáme nosiče 
- chlapíky, kteří jen se základním vybavením 
a mnohdy v žabkách donesou naše vybavení 
pod kopec, a  to i  obtížně dostupným teré-
nem, sutí, bahnem a rozpraskaným ledovcem; 
údolím, které svými prudkými svahy, vysoký-
mi vodopády a  výhledy na obrovské horské 
velikány učaruje snad každému příznivci hor. 
Mně tedy určitě…
Přeskočím popis treku a  aklimatizace, kte-
rá je na samostatný článek, a  přejdu rovnou 
k  našemu příchodu do základního tábora. 
Mimochodem je to   úžasné místo, které se 
rozprostírá na rozkvetlé travnaté moréně. Na 
jedné straně je obklopené neustále se pohy-
bujícím ledovcem a  na straně druhé obrov-
skými skalami.
Jednoduše - úžasná zelená louka posetá květy 
a jezírko uprostřed. Takhle nějak si představu-
ji ráj… 

Blíží se okamžik, kvůli kterému jsme sem 
přijeli. Kolem něj se vše točí. Jsme nervózní 
a zároveň plni očekávání.
 
ii. - den „d“
Je to tady. Předpověď počasí vypadá slibně, 
není na co čekat, balíme! Na následujících 
osm dní máme plán jasný…
Postupujeme rychle. po dvou hodinách do-
cházíme na úroveň prvního kempu - C1 
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(5 000 m). V plánu však máme pokračovat 
dál a  stihnout vzdálenost, která se běžně 
chodí dva dny.
Nazouváme mačky, navazujeme se na lano 
a funíme! Výškové metry teď už jen velmi po-
malu ukrajujeme, slunce z nás vysává zbytky 
sil a já už chci být hlavně „ve dvojce“…
Musíme prostě zabrat a  prohrnout to až do 
C2, na úzký hřeben, kde postavíme stan, uva-
říme polévku a  odpočineme si.  Čas tady letí 
jako splašený a já se čím dál častěji přistihnu, 
jak pojídám sníh, který je momentálně jedi-
ným zdrojem tekutin.  Konečně docházíme 
k  dnešním posledním čtyřem délkám leze-
ní v  ledových plotnách. Na nic nečekáme, 
lezeme souběžně, občas založíme jištění. 
Tento úsek ubíhá docela svižně, a  tak brzy 
stojíme na jediném místě široko daleko – C2  
(5 650 m), kde lze postavit stan. 
Vytahujeme lopatu a  na ostrém sněhovém 
hřebínku vzniká asi po hodině práce malá plo-
šinka, tak akorát pro náš stan. Je osm hodin 
večer, když lezeme do stanu. Vaříme a  jsme 
neskutečně rádi, že už nikam nemusíme… 
V  myšlenkách se mi ještě honí zítřejší pro-
gram, postupové varianty, zda to půjde, zda to 
zvládneme, či ne. To však brzy přeruší velká 
únava. Usínám a spím až do rána…

 iii. - Ledový serak
Před pátou ráno se probouzíme, vaříme 
vodu, něco málo snídáme. Balíme stan a po-
kračujeme v lezení. Batohy jsou pořád stejně 
těžké a s přibývající výškou jakoby nabývaly 
na hmotnosti. Naše funění rozbíjí klid okol-
ních hor, dvě „mašiny“ stoupají vzhůru. Dnes 

musíme překonat minimálně 700 výškových 
metrů.
Obtížnost je spíše lehčí, nálada v týmu je pro-
to výborná. 
Postupně se ale začíná s  přibývající výškou 
měnit. A také se sněhem, kterého je stále víc 
a víc. Místy se boříme až po stehna… Občas 
se jeden z  nás propadne do trhliny, kterých 
je všude okolo dost. Jistí nás lano natažené 
mezi námi. Všude okolo jsou zasněžené hory, 
vysoké štíty. Soustředíme se jen na pohyb, na 
každý zásek cepínu či zakopnutí mačky. Jaká-
koliv chyba může znamenat konec. Pod námi 
je několik stovek volného prostoru.
Jsou tři hodiny odpoledne a  my pomalu po-
stupujeme dál stěnou. Docela dost se boří-
me a  v  kombinaci s  tak prudkým terénem 
to znamená klasický scénář – vystoupáš dva 
kroky a  dva sjedeš dolů… Toto „plácání se“ 
pokračuje ještě asi hodinu, kdy s vypětím sil 
dolézáme pod nádherný serak.   Tady dnes  
bivakujeme C3 (6 350 m).
Jsme rádi, že sedíme, náš dech se zpomaluje 
a my si konečně užíváme naplno okolních vý-
hledů, které během dne vytěsňujeme, jakoby 
ani nebyly. A to jsou právě ty okamžiky, kte-
ré chceš zažívat. Ani nevím, jak dlouho jsme 
tam takhle seděli… Slunce začíná zapadat 
a  my stavíme náš malý stan pod obrovským 
ledovým převisem. Během noci začíná sněžit, 
zvedá se vítr. To však v  předpovědi nebylo! 
Hlavou se mi honí jediné, snad nenapadne 
moc sněhu - nový sníh může znamenat další 
zpomalení a hlavně laviny…
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Ráno stále sněží, odkládáme tedy odchod až na 
osmou hodinu, kdy přestává. Sněhu je o  něco 
víc, ale lezení docela jde, boříme se tak akorát. 
Vše se však mění za obrovskou převějí, kterou 
musíme oblézat zprava. Sněhu je čím dál víc 
a také sklon svahu se nebezpečně zvýšil. Postu-
pujeme pomalu a  trochu nejistě. U  obrovské 
kamenné věže se zastavujeme, domlouváme 
se na důkladnějším jištění. Ve vzduchu je cítit 
napětí. Pokračujeme traverzem ostrého sně-
hového hřebene. Sklon je velmi prudký. Občas 
přelézáme ledové úseky, kde je možné čas od 
času zavrtat jistící šroub. Nepřestáváme bojovat. 
Naše cesta pomalu ale jistě směřuje k jednomu 
dominantnímu místu ve stěně, které nelze ani 
z  dálky přehlédnout. Jde o  velkou sněhovou 
převěj, tvarem připomínající pyramidu. Koneč-
ně jsme pod ní a jediná cesta, jak ji překonat, je 
prokopat se. Vychází to na Kořena - hrabe, kope 
a seká, co mu síly stačí. Po půl hodině zápasení 
vylézá jako sněžná fréza na hřeben a zdá se být 
vyhráno. Ale to jen do okamžiku, kdy už stojíme 
oba, tentokrát po pás ve sněhu, a nechápavě na 
sebe hledíme. Jako by nám někdo schválně há-
zel překážky pod nohy. Ještě to nevzdáváme Po 
chvíli však zjišťujeme, že je to marné… Rychlost 
nulová a ještě ke všemu je svah dosti lavinézní.
přichází ten nejtěžší okamžik - přiznat si, 
že už je to nad naše síly… 
Smutně na sebe koukáme a téměř beze slov 
to otáčíme… Jsme v  6 600m a  jdeme dolů. 
Mě osobně to v tu chvíli velmi mrzí... Je pozdní 
odpoledne, když konečně docházíme zpět na 
naše místo v C3 – pod serak. Místo na stan je při-
praveno z předchozí noci. Jsme unavení a skles-
lí... Ještě dlouho ve spacáku přemýšlím, co jsme 
udělali špatně a zda nešlo něco udělat jinak...
 
 iV. - To nejhorší nakonec
Brzy ráno vstáváme a vyrážíme dolů, do bez-
pečí. Nesněží, je polojasno, jen fouká. 
Občas se nám při stahování sekne lano a my 
pro něj musíme lézt. To raději podrobně popi-
sovat nebudu. Jsou to chvíle, kdy si připadám 

zcela bezmocně. Dostat se v té výšce zase na-
horu znamená třeba i hodinu dřiny. A po cestě 
se nám stejná věc stane ještě dvakrát. Ach jo!
Stěna se postupně ohřívá, padají kameny a spou-
ští se menší laviny. Následuje slanění v  kolmé 
žule, traverz vodopádu, sestup malým kuloárem 
a poslední nebezpečný prudký svah. Oba cítíme 
únavu a  napětí, už chceme být dole v  bezpe-
čí… Opatrně, ale svižně sestupujeme svahem 
dolů, místy se boříme po pás. Lavinovými žla-
by kolem nás tu a tam „projede” nějaká lavina. 
Máme strach, ale nic víc než postupovat rychle 
dolů nemůžeme… Po další hodině, kdy už ani 

nohy moc neposlouchají, doslova doklopýtáme 
dolů, na bezpečné místo. Z posledních sil staví-
me stan. Přespíme a ráno už jen posledních tisíc 
výškových metrů do základního tábora… Čeká 
nás cola, dobré jídlo a vyhřáté jezírko…
Jsme unavení, spálení, pohublí.   Ale hlavně 
šťastní, že jsme ve zdraví dole…
Víc než jindy si uvědomuji, že i cesta může 
být cíl. Na jednu stranu jsem zklamaný, 
že nemáme vrchol. Ale na druhou stranu 
jsem si vše užil. Trek nádherným údolím, 
lezení, místní obyvatele, hory a  hlavně 
dobrou partu…

Závěrem už chci jen poděkovat všem, kteří 
nám fandili a  posílali na dálku slova pod-
pory. Velmi si toho vážíme a dĚKuJeMe!  

Tomáš petreček

pS: Veškerá dobrodružství Tomáše mů-
žete sledovat na jeho osobních stránkách 
wwwtomaspetrecek.cz
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ZáKLAdNí  ŠKOLA

Společně jsme vy-
kročili vstříc nové-
mu školnímu roku. 
Ten uplynulý se nesl 
ve znamení střídání 
prezenční a  distanč-
ní výuky se zákazem 
zpěvu, tělesné výcho-

vy i  zájmových aktivit, dodržování hygienic-
kých opatření, absolvovali jsme nesčetná tes-
tování antigenními testy a s trochou nadsázky 
mohu říci, že v tomto směru jste se stali skuteč-
nými odborníky. První školní den jsme se sešli 
ve škole všichni, ale fakt, že slavnostní zaháje-
ní opět proběhlo ve třídách a ne v kulturním 
domě, napovídá, že také v tomto školním roce 
budeme v  nastavených pravidlech pokračo-
vat. Přesto jsme se snažili připravit především 
pro děti 1. třídy hezký zážitek z prvního dne 
ve škole. Po osobním přivítání starostou obce 
i ředitelkou školy čekala na děti řada aktivit – 
slib prvňáčka, složení přísahy otiskem prstu 
i  hledání prvního písmenka. Děti byly z  prv-
ních školních zážitků nadšeny a s nafukovacím 

balónem, pamětním listem, medailí školáka 
a úsměvem na tváři odcházely domů. 
V uplynulém školním roce jsme využili ome-
zeného režimu provozu školy a ušetřené pro-
vozní prostředky jsme investovali do dalšího 
zvelebení zázemí i  vybavení školy. O  prázd-
ninách prošla snad již poslední úpravou tělo-
cvična, kde došlo k  opravě ukotvení basket-
balových košů. Z  důvodu větší bezpečnosti 
byla nainstalována závora zamezující vjezdu 
aut do prostoru areálu školy. Ve dvou kmeno-
vých třídách byla vyměněna podlahová kryti-
na a teplovodní rozvody včetně výměny těles 
ústředního topení. Bezesporu nejnáročnější 
a  největší stavební akce uplynulého období 
však byla celková rekonstrukce prostor Obec-
ního úřadu pro potřeby MŠ, která je naší sou-
částí. Stavební úpravy, které financovala obec 
Slavkov ze získané dotace i vlastního rozpočtu, 
zahrnovaly úpravy prostor pro oddělení ma-
teřské školy, vybudování nového sociálního 
zařízení i šaten pro nejmenší děti včetně veš-
kerého vybavení nábytkem a  zařízením, na-
pojení a celková oprava kanalizačního vedení. 

V  neposlední řadě 
byly všechny pro-
story školky pokryty 
připojením k  inter-
netu. Slavnostní ote-
vření a  uvedení do 
provozu proběhlo 
31. srpna za přítom-
nosti vedení obce 
i  spoluobčanů. Je na 
místě poděkovat ve-
dení obce Slavkov za 
projektové i finanční 
zajištění této akce. 
Velmi si vážíme na-
stavené spolupráce 
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a faktu, že škola je pro obec jednou z hlavních 
priorit. Věříme, že všechny investice do vzdě-
lání i materiálního vybavení se promítnou do 
dalšího zkvalitnění výchovně vzdělávacího 
procesu na naší škole i školce.
Pokračujeme v realizaci získané dotace v rám-
ci výzvy Šablony II z Operačního programu 
výzkum, vývoj a vzdělávání. Letošní rok se 
zaměříme na realizaci výjezdů dětí MŠ i  ZŠ 
a projektových dní. Také pokračujeme v práci 
na projektu „individualizace výuky a rozvoj 
digitální gramotnosti s  využitím mobil-
ních zařízení“. Všichni vyučující se aktivně 
vzdělávali formou velmi intenzivních škole-
ní zaměřených na práci s  iPady a výukovými 
aplikacemi, které jsou využitelné v  distanč-
ní i  prezenční formě výuky. Především však 
všechny tyto aktivity i zařízení využijeme pro 
řekněme revoluční změny v pojetí nové výuky 
informatiky a celkovým změnám v  ŠVP, které 
nás čekají a na kterých 
již začínáme intenzivně 
pracovat. 
Ohlédnutí za koncem 
minulého školního 
roku
•	Žáci 1. a  2. třídy naší 
školy se zúčastnili online 
akce, kterou připravilo 
Středisko volného času 
Ostrava u  příležitosti 
dne Země. Bylo při-
praveno 8 tematických 

online týdnů „Ze života hmyzu“. Každý týden 
děti plnily nový úkol, při kterém uplatnily svou 
fantazii i představivost. 
•	Využili jsme uvolnění opatření a  zrealizo-
vali akci Školákem nanečisto pro budoucí 
prvňáčky a  jejich rodiče. Rodiče měli mož-
nost obdržet všechny důležité informace 
a prohlédnout si prostory školy, děti mezitím 
společně plnily připravené úkoly. Děti byly 
velmi šikovné, proto si kromě zážitku odnesly 
i odměnu. 
•	Po znovuotevření školy a  možnosti začít 
opět cvičit jsme uspořádali soutěž pod ná-
zvem Atlet měsíce. Žáci soutěžili ve čtyřech 
disciplínách a  nejlepších výsledků dosáhli: 
6.třídy - Kubala Marek, Gregořica Jakub, Pla-
chký Daniel, Košárková Dorota, Režnarová 
Natálie, Mičková Viktorie 7.třídy - Humpolec 
Adam, Veleba Ondřej, Klein Jindřich, Gorči-
cová Eliška, Čechová Klára, Dušková Kateři-
na 8.třídy - Slunský Matyáš, Šenk Dominik, 
Duroň Jiří, Košárková Kristýna, Lhotská 
Adriana, Pavelková Jana
•	Poslední dny školního roku byly vyhraze-
ny pro konání branného dne. Využili jsme 
této příležitosti a  pozvali jsme žáky 5. tříd 
z Litultovic a Dolních Životic. Společně s ostat-
ními třídami obcházeli profesionály pečlivě 
připravená stanoviště – překonávání lanových 
překážek, střelba na airsoftové střelnici, 
boot camp, výuka zdravovědy, imobilizace 
a  transport, resuscitace a  obvazové techniky, 
hod granátem, lukostřelba a  protipovodňová 
příprava. Žáci si veškeré aktivity mohli 
vyzkoušet a získali tak praktické zkušenosti ve 
všech jmenovaných oblastech. 
•	Dva dny před koncem školního roku je tra-
diční den pro rozloučení s  žáky devátých 
tříd. Krásná tradice, ze které se stala spole-
čenská událost nejen pro žáky a  jejich bývalé 
i  současné učitele, ale také pro rodiče, praro-
diče a hosty. V  letošním roce jsme vzhledem 
ke stále trvajícím opatřením museli počet 
osob v  hledišti omezit, ale to nic neubralo  
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na slavnostní náladě, která v  sále pa-
novala. Obě deváté třídy v  rekordně 
krátkém čase zvládly připravit velmi 
nápaditý a bohatý program, který byl 
oceněn častým potleskem a smíchem. 
Je na místě rovněž poděkovat odchá-
zejícím žákům i  za jejich příspěvek 
z  třídního fondu na oběti postižené 
tornádem – nešlo jen o „zůstatek“ fon-
du vzniklého po spravedlivém rozdě-
lení mezi žáky, ale někteří žáci k němu 
ještě přidali i vlastní peníze. Celkem se 
podařilo poslat jedné konkrétní rodi-
ně z Moravské Nové Vsi 1 340,-.  Do další životní etapy přejeme všem našim absolventům hodně 
štěstí, úspěchů, pevné vůle a síly při překonávání překážek.

Pozvání
Tradiční sběr papíru proběhne ve dnech 12. 10. a 13. 10. 2021. Vedení obce Slavkov odmění 
nejlepší třídu volným vstupem do kina. 

Pohár starosty ve volejbale je naplánován na sobotu 6. 11. 2021 v  tělocvičně. Přihlášky 
zasílejte na email majkatka@seznam.cz, popř. tel. číslo 605 166 183. Účastníci musí prokázat 
vztah ke Slavkovu – bydliště, pracoviště, členství v zájmových organizacích. Podmínkou mini-
málně dvě ženy v družstvu.

Vánoční besídka proběhne v kulturním domě ve čtvrtek 9. 12. 2021.
Nezbývá než dětem i všem pracovníkům školy popřát úspěšný vstup do nového školního 
roku, který, doufám, prožijeme společně ve škole, v lavicích mezi spolužáky a učiteli.

Mgr. eva Starečková, ředitelka školy

Poslední den školy je kromě vysvědčení dnem odměňování. Zdaleka není jen za prospěch, ale především 
za pomoc spolužákům, vytváření příznivé atmosféry ve třídě, kamarádství, úspěchy v soutěžích a repre-
zentaci školy, v letošním roce také za zodpovědný přístup a pečlivé plnění úkolů v rámci distanční výuky. 

Pochvalu ředitelky školy s věcnou odměnou jako nejvyšší vyjádření ocenění zásluh žáka Zá-
kladní školy Slavkov si převzali:

1.třída – Adéla Zahlová; 2.třída – Aneta Šenková; 3.třída – Eliška Zahlová; 4.třída – Daniel 
Pustka; 5.třída – Petra Hlávková; 6.A – Julie Chmelová; 6.B – Viktorie Mičková; 7.A – Vojtěch 
Hrubý; 7.B – Zbyněk Drastich; 8.A – Alžběta Kadaňková; 8.B – Eliška Mičková; 9.A – Dominik 
Borunský, Adrien Tanekou, Evelína Kunzová, Karin Malchárková, Stela Stonišová; 9.B – Tomáš 
Adámek, Barbora Kubcová, Magdaléna Pavlíčková, Petra Koníčková, Lukáš Plachký
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MATeŘSKá  ŠKOLA 

V úterý 31. 8. 2021 jsme 
společně s  vedením ob- 
ce a vedením školy slav-
nostně otevřeli a uvedli 
do provozu nově zre-
konstruované prostory 
mateřské školy. 

Slavnostní zahájení školního roku proběhlo 
s  dětmi v  jejich třídách. Paní učitelky pracu-
jí v  jednotlivých odděleních v  tomto novém 
složení: 
1. třída „Broučci“ (Mgr. Zuzana Reslová, 
Tereza Vrličková); 2. třída „Sluníčka“ (Mar-
tina Glösslová, Žaneta Škývarová); 3. třída 
„Kuřátka“ (Marcela Králová, Mgr. Zdenka 
Jančářová).
Zahajovací schůzky s  rodiči se konaly 
v  jednotlivých třídách. V  každé třídě zaháji-
la schůzky paní zástupkyně Mgr. K. Hlásná 

s  novou vedoucí paní učitelkou Mgr. Z. Jan-
čářovou. Na programu bylo seznámení rodičů 
s provozem MŠ a všemi vzdělávacími činnost-
mi pro školní rok 2021 / 2022. Rodiče měli 
možnost do těchto aktivit své děti přihlásit. 
Nabízíme: Šikulka - pondělí - co 14 dní  
(p. uč. M. Glösslová, p. uč. T. Vrličková);  
Angličtina hravě - pondělí (p. uč. K. Zahlová 
a p. uč. J. Žůrková); Povídálek – středa / čtvr-
tek (p. uč. M. Glösslová, p. uč. Z. Jančářová); 
Cvičení rodičů a  dětí - každé pondělí - tělo-
cvična ZŠ (p. uč. M. Králová, p. L. Král); Cvi-
čení předškolat - každá středa - tělocvična ZŠ 
(p. M. Duroňová, p. P. Petrželová); Tanečky 
- úterý v MŠ (p. Neuwirthová). Všechny vzdě-
lávací činnosti a kroužky začínají v říjnu. 
Letošní podzimní vítání občánků bylo ve 
velkém počtu, proto naše děti předvedly svůj 
program hned dvakrát. Básněmi, písněmi  
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a  tanečky (nacvičily s  p. uč. Z. Jančářovou) 
vytvořily nádhernou a  neopakovatelnou at-
mosféru. Je to pro všechny milá podívaná 
plná dojetí. Na závěr byli všichni obdarováni 
dárečky s odměnou. 
Sadařova stezka bylo tématem celoškolkové-
ho výletu do Sosnové. Po příjezdu do areálu 
firmy Vitaminátor měly děti bohatou svačinu. 
Pak následovala exkurze, kde nám paní prů-
vodkyně povídala o  výrobě všech produktů, 
děti je mohly také hned ochutnat. Při plnění 
disciplín na jednotlivých stanovištích, ale i po 
celé trase mohly děti vidět lány rybízu, ovoc-
ných stromů, ale také zemědělskou techniku, 
kterou ve firmě používají. Na Sadařově stez-
ce se děti setkaly i  s  hospodářskými zvířaty 
(prase domácí, koně). Největší radost měly 
děti z  lanového centra. Neskutečné vyžití na 
každém kousku lana přineslo dětem obrov-
ský zážitek. Lanovou dráhu si prošly několi-
krát. Ukončením byl sjezd lanovkou. Úžasné!  
Očekávaným zážitkem byl však také oběd 

- ŘÍZEK nám připravily paní kuchařky ze 
školní jídelny - mňam! Zážitků bylo mnoho, 
vzpomínek bude ještě víc. Jsme rádi, že poča-
sí bylo nádherné, a  proto jsme si tenhle den 
mohli užít naplno. 
Koncem září nás navštívilo divadlo s pohád-
kou „Průzkumníci v Africe“. 
V  září proběhla na zahradě mateřské školy 
akce s  rodiči pod názvem „dráček Mráček 
a jeho kamarádi“. Na jednotlivých stanoviš-
tích děti společně s rodiči plnily úkoly: vázání 
mašliček na ocásek draka, slalom s dráčkem, 
hledání něčeho tajemného, krmení hladového 
draka šiškami a  mnoho dalšího. Splnění dis-
ciplín děti prokazovaly razítky na kartičkách. 
Na závěr si všichni opekli špekáčky. Odpo-
ledne splnilo účel, a všichni odcházeli domů 
s pocitem krásně prožitého dne. 
Čeká nás ještě spousta aktivit, které musíme 
splnit v podzimních měsících. Doufáme, že se 
nám vše vydaří. 

Marcela Králová

SeNiORCeNTRuM 

u NáS V SeNiORCeNTRu…
Čas letí jako bláznivý, nezastavím ho ani já, ani vy…. A  tak se léto 
pomalu chýlí ke svému konci. Nám v  Domově to ale nevadí a  máme 
radost z každého pěkně prožitého dne. Naštěstí nám počasí přeje, a tak 
bylo léto vzhledem ke stále platným protiepidemickým opatřením velmi 
pohodové. Naši obyvatelé již můžou bez jakýchkoli dalších opatřeních 
chodit na vycházky, návštěvy k rodinám, oslavy, či jen tak ven. Návštěvy 

uvnitř budovy jsou však stále vázány nařízeními Vlády a Ministerstva zdravotnictví ČR, a tak je 
nutno se dopředu objednat. Snad už bude v tomto ohledu brzy vše jako dříve…
Kromě zajištění každodenní běžné péče o klienty a celkový chod Domova se nám v minulém ob-
dobí podařilo uspořádat spoustu pěkných akcí. Za jejich uspořádání chci poděkovat všem zaměst-
nancům, kteří se na jejich přípravě a průběhu podílejí a také samotným klientům, bez kterých by 
„to“ nešlo. Akce přizpůsobujeme tradicím, aktuálnímu dění ve světě či přáním našich obyvatel.
V květnu jsme společně oslavili den matek a proběhlo u nás velmi oblíbené Smažení vajec, 
naplněné zpěvem za doprovodu kytary a dobrou náladou. Vůně ohně a smaženice připravené  
v  kotlíku vykouzlila úsměv na tváři každého z  nás. Májové období jsme ukončili Kácením  
májky, které bylo velmi veselé.
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Léto jsme přivítali Grilováním na naší krásné zahradě. K  poslechu a  tanci nám zahrál pan  
Heisig, špekáčky připravené na zahradním grilu byly velmi chutné, počasí nám přálo… Zane-
dlouho jsme pro naše obyvatele uspořádali Hudební kavárničku, na které nám zahrála skupina 
Art Flower Senior. Společně jsme si zazpívali nestárnoucí hity a došlo i na tanec. Chladnými 
nás nenechaly blížící se Olympijské hry, a  tak jsme se oblékli do sportovního a  zúčastnili se 
Kuželkového turnaje. Kuželky sice nepatří mezi olympijské sporty, ale to nám vůbec nevadilo. 
Klienti bojovali o co nejlepší výsledek a nakonec vyhráli „Modří“. Všem, kdo se zapojili patří 

velký obdiv… Protože nás 
sport přece jen trošku vy-
sílil, odpočinuli jsme si při 
další Hudební kavárničce, 
známé české hity nám za-
zpíval p. Krulich z  agentury 
Živá huba. Vystoupení bylo 
velmi povedené, tančilo se, 
zpívalo a každý klient dostal 
malý dárek. Na konci srpna 
jsme navštívili oblíbenou 
Výstavu drobného zvířec-
tva, kterou pořádal Čes-
ký svaz chovatelů ve svém 

areálu. Klienti byli z tohoto výletu doslova nadšeni, 
pochutnali si na vynikajících bramborových plac-
kách a  vychlazeném pivu. Dostatečně posilněni si 
pak prohlédli vystavená zvířata a  vzpomínali, jak se 
o  ně starali ve svém dětství. Za možnost navštívit 
tuto výstavu mimo návštěvní hodiny ČSCH Slavkov 
moc děkujeme!!! Kouzelnické představení Mistra 
Waldiniho bylo velmi zajímavé a pohodové. Největ-
ší úspěch však sklidila bělounká holubička, kterou 
nám mistr vykouzlil. Byla velmi klidná a  všichni  

klienti si ji tak mohli pohladit. Při  
dožínkách jsme si zazpívali, připili 
na zdraví a vyrobili krásné věnce, kte-
ré nyní zdobí náš Domov. V polovině 
září nás nám své divadelní umění pře-
stavili ochotníci z  divadelního spolku 
ŠAMU Štítina. Zahráli nám veselohru  
„Jmenuji se Herbert“, při které jsme se 
moc pobavili.
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V polovině září jsme uspořádali již tradiční den otevřených dveří. díky všem milým hos-
tům, zaměstnancům, návštěvám a muzikantům z kapely Kompromis Country jsme prožili 
moc pěkný a veselý den. S bývalými zaměstnanci jsme zavzpomínali na doby, kdy jsme náš 
domov otevírali a moc jsme se při tom nasmáli. Někteří klienti se dali i do tance a ještě teď 
vzpomínají na dobroty připravené naší kuchyní. Myslím, že se vše povedlo „na jedničku“ 
a energie vynaložená do příprav se nám vrátila zpět při pohledu na spokojené, usměvavé 
tváře všech přítomných…

To bylo jen pár střípků z minulých měsíců v našem Domově… Každý den se snažíme naplnit 
pohodou a jinými různorodými aktivitami. Stále tak slavíme narozeniny klientů, trápíme tělo 
i mysl při ranních rozcvičkách, využíváme krásného počasí k vycházkám, výletům k rybníku, 
posezením na zahradě či terase (se zmrzlinovým pohárem v ruce). Zpracováváme ovoce, které 
se urodilo na naší rozlehlé zahradě a rybízové víno bude jistě výborné. Zahradničení nás baví víc 
a víc, staráme se nejen o okrasné květiny, ale také o to, aby byla úroda v našich mobilních zahrád-
kách co nejlepší. Klienti mají možnost upéct si buchtu či cukroví, nakoupit si spodní prádlo či 
něco na zub nebo si jen tak popovídat... Nově nám všem dělají společnost tři papoušci – Max, 
Saša a Teo, kteří nás každé ráno vítají hlasitým zpěvem. Společně vytváříme výzdobu pro náš 
Domov a snažíme se, aby byl příjemným a bezpečným útočištěm pro všechny, zejména pro naše 
obyvatele.

Děkuji všem zaměstnancům za odvedenou práci a za to, že letní měsíce spolu s čerpáním dovo-
lených zvládli bez jakýchkoli větších obtíží. Za projevenou podporu děkuji zřizovateli, panu fa-
ráři, rodinným příslušníkům našich obyvatel i všem ostatním. Všem přeji zejména pevné zdraví, 
úsměv na rtech a krásně barevný podzim.

Mgr. Lucie Šenková, ředitelka
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ZpRáVy  Z   FARNOSTi 

Milí spoluobčané, dovoluji si Vás in-
formovat, že v roce 2021 jsme uspořá-
dali brigádu a odstranili původní vlhké 
sanační omítky ze soklu kolem našeho 
kostela sv. Anny, tím jsme ušetřili ne-
málo finančních prostředku. Ještě jed-
nou moc děkuji všem brigádníkům. 

V  příštím roce 2022, chtěli bychom 
sokl nově omítnout, opravit a  natřít 
fasádu kostela a  věže. Rovněž chce-
me opravit schody pod kostelem ze 
Zámecké ulice. Rozpočet na práce: 
omítky cca 350 tisíc, výmalba fasády 
kostela a věže cca 1 050 000, schody cca 390 tisíc. Určitě sledujete, že ceny materiálů raketově 
stoupají a proto bude záležet, zdali se nám podaří získat nějaké finance z dotačních titulů na 
opravy kulturních památek. Financí není nikdy dost a proto, kdo by chtěl přispět, může poslat 
jakýkoliv finanční obnos na vyhlášenou „Veřejnou sbírku na opravy kostela sv. Anny ve Slavko-
vě na číslo účtu: 282646992/0300. Budeme moc vděční a za všechny dárce na poděkování, 
budou slouženy mše svaté o vánocích, velikonocích a na karmaš. Rovněž si můžete vyžádat po-
tvrzení „ O daru“, že jste přispěli na veřejnou sbírku, částku si můžete odečíst z daní. Stav veřejné 
sbírky můžete sledovat na stránkách farnosti: https://farnostslavkov.majestat.cz

předem děkuji za Vaše finanční dary a všem přeji hodně zdraví v této nelehké době. 
S úctou p. ThLic Tomasz Sebastian Juschkat Th.d., farář 

pozvání na mše svaté a dušičkovou pobožnost ve dnech 30. 10 – 2. 11. 2021

Farní schola při slavnostní mši „Za živé a zemřelé občany Slavkova 12. září 2021“.

30. 10. 2021 Sobota
dušičková pobožnost na hřbitově 
14.15 hod. Slavkov 

1. 11. 2021 pondělí 
Slavnost Všech svatých  
17.30 hod. Slavkov
  
2. 11. 2021 Úterý 
Vzpomínka na všechny věrné zemřelé 
17.30 hod. Slavkov
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SdH  SLAVKOV

Z činnosti sboru:
- 24. 7. - 25. 7. 2021 – zajištění prodeje 
občerstvení u  kolotočů včetně pořádání 
karmašové zábavy.
- 4. 9. 2021 – Tři zástupci sboru se zúčastnili 
s  naším praporem 24. Svatofloriánského 
setkání hasičských praporů a  zástav sborů 
okresu Opava v Píšti.
- 11. 9. 2021 – pořádání 16. ročníku soutěže 
„ O  nejlepší družstvo Slavkova“ v  požárním 
útoku na hřišti u školy. Soutěže se zúčastnilo 
8 družstev.
Výsledky: 1 místo a  putovní pohár získalo 
družstvo „Black tým“ pod vedením Václava 
Prejdy. 2. místo obsadili „Vestíci“ pod vedením 
Tomáše Kostery a  3. místo získali starší žáci 
pod vedením Adama Lazeckého.
Soutěž proběhla za krásného slunného počasí 
s hojnou návštěvou našich spoluobčanů.

- Po uvolnění a  povolení akcí se rozjela 
„Okresní liga v  požárním sportu“. Družstvo 
mužů se zatím zúčastnilo jedné soutěže dne 
25. 8. 2021 v Uhlířově, kde obsadilo 7. místo.
Družstva žen a  dorostu se soutěží zatím 
nezúčastnila.
- Družstva žáků se každý čtvrtek od 17 hodin 
připravují na podzimní soutěže mládeže na 
hřišti u  školy a  na soutěže „Opavské ligy“, 
která se rozjede v měsíci září. 
Přijďte povzbudit naši mládež a  případně se 
zapojit do soutěžních družstev. Budete vítáni.
- Mladší  i  starší žáci se zúčastní podzimního 
kola celostátní hry PLAMEN, která se 
tentokrát uskuteční 2. 10. 2021 od 9 hodin na 
Štítině. Soutěžit se bude v  branném závodě, 
kde soutěžíci v  úseku 2 nebo 3 km plní  
7 disciplín s požární tématikou a pak absolvují 
druhou disciplínu - štafetu dvojic.
SdH SLAVKOV – poskytla materiální 
pomoc ve formě plachet a  hřebíků, které 
odvezla jednotka hasičů z Otic do Morav- 
ské Nové Vsi, obci postižené tornádem  
24.  června 2021.

Klapetek Jiří, jednatel

připravovaná akce:
10. 10. 2021 - Pouštění draků na Větřáku.

Některé fotografie z těchto akcí si můžete prohlédnout na vebových stránkách obce.
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ČSCH  SLAVKOV

Ve dnech 21. - 22. srpna proběhla výstava 
drobného zvířectva v chovatelském areálu. Na 
výstavu se chovatelé začali připravovat již ve 
středu stavěním klecí pro zvířata. Ve čtvrtek 
19. 8. dovezli k pátečnímu posouzení chovate-
lé svá zvířata. V pátek dopoledne již tradičně 
navštívili výstavu klienti Seniorcentra Slav-
kov, prohlédli si zvířata a k jejich dobré náladě 
přispěly tradiční bramborové placky a  čepo-
vané pivo. Klienti seniorcentra si pochvalovali 
příjemně strávené dopoledne ve společnosti 
chovatelů a odborných posuzovatelů a těší se 
na příští rok. 
Hlavní část programu výstavy začala v sobotu 
v  ranních hodinách. Výstavu navštívilo cel-
kem 625 návštěvníků a  250 dětí, které měly 
vstup zdarma. Velké účasti na výstavě přálo 
nádherné počasí po celou dobu výstavy.
Vystaveno bylo celkem 56 králíků, 35 klecí 
drůbeže, 3 klece vodní drůbeže a 70 kusů ho-
lubů. K vidění byly nutrie a kozy. Celkem bylo 
uděleno 15 čestných cen. Z  toho slavkovští 
chovatelé získali 6 čestných cen a 3 poháry za 
nejlepší zvíře výstavy.

V  odboru králíků získali čestné ceny mladí 
chovatelé Matěj Škrobánek (Sallander) a  Li-
bor Borunský (Novozelandský červený)
V odboru drůbeže získali čestné ceny: Martin 
Gorčica (Hedvábnička černá), Martin Gorči-
ca (Rousná zakrslá černá) a Jaroslav Kořenný 
(Kachna selská)
V odboru holubů získal čestnou cenu Lumír 
Vaněk (Slezský barevnohlávek).
Pohár za nejlepšího králíka výstavy získala 
Hanka Knopp-Kostková (Zakrslý Hermelín 
modrooký) a pohár za nejlepší drůbež výstavy 
získal Jakub Stiborský (Slepice zakrslá rousná 
citronová). Pohár za nejlepšího holuba získal 
Jaroslav Kořenný (Volšský rejdič).
Pro návštěvníky i  chovatele byla připravena 
bohatá tombola. K  hlavním výhrám patřila 
tradičně živá zvířata, husy, kachny, kohouti, 
slepice, králíci a holubi. K dalším cenám patřily 
i  hračky nebo potřeby do kuchyně. K  posle-
chu hrála reprodukované hudba. Občerstvení 
bylo jako vždy bohaté, účastníci si užili čerstvě 
napečených bramborových placků, kuřecích 
řízků, pikantních klobás, koláčů a  zákusků.  
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Samozřejmě nechybělo čepované pivo a mali-
novka.
Velký zájem vzbudila, hlavně u dětí, jízda na 
koni a projížďka v kočáru s poníky.
Závěrem bychom chtěli poděkovat hlavně na-
šim sponzorům.
Velký dík patří těmto partnerům: Best - líheň 
kuřat, Firma Gavenda, Pila-Pavel Kostera, 

Contours - Fitness pro ženy, Oldřich Knopp - 
Kostka, Mvdr. Martin Štěrba, Pohřební služba 
Alfa.
Zároveň děkujeme všem chovatelům i vysta-
vovatelům zvířat za pomoc při realizaci celé 
výstavy. Přejeme všem našim členům mnoho 
chovatelských úspěchů a všem spoluobčanům 
krásný, sluníčkem prozářený podzim.

ČSŽ  SLAVKOV

Vážení spoluobčané,
po roční odmlce v  kulturních akcích se ve 
všech spolcích znovu začíná plánovat co dál. 
Všichni doufáme, že konec letošního roku 
proběhne bez omezení a naplno. Také my plá-
nujeme vše jako obvykle, dovoluji si Vás pro-
to pozvat na dvě již tradiční akce, které ČSŽ 
Slavkov pořádá. První akce, na kterou Vás 
zvu, je „Člověče nezlob se“ a bude se konat  
13. listopadu 2021 v kulturním domě. Součás-
tí této akce je jako obvykle soutěž o nejlepší 
kulinářský výrobek, tentokrát na téma „zelí“. 

Druhou tradiční akcí je „Mikulášská na-
dílka“, která se uskuteční v  kulturním domě  
4. prosince 2021. Na tuto akci zveme přede-
vším děti, a rodiče, kteří je budou doprovázet 
si mohou dát třeba kávu a zákusek.
Kromě těchto akcí, budou naše členky připra-
vovat výrobky na prodej u rozsvěcení vánoč-
ního stromku. A přesto, že tuto akci nepořá-
dáme, budeme rády, když se zúčastníte. 
Už teď se těšíme a  věříme, že vše proběhne 
bez omezení.

Michaela Glabazňová

ČZS  SLAVKOV

Na konci letošního léta jsme 
mohli konečně uskutečnit 
naše tradiční akce. Jednak to 
byl krásný výlet na kolech, 
kde jsme jeli po 34 km dlouhé 
trase Slavkov, Zlatníky, Nový 
Dvůr, Hlavnice, větrný Raa-
bův mlýn, Jakartovice, občer-
stvení v  restauraci „U Kišky“, 
nádherný lesní úsek k  Pil-
nému mlýnu do Dolních 
Životic, Štáblovic, Uhlířova 
a lesem k cíli s odměnou pro 
účastníky v naší „Lesance“. 

Jiřina Brussová, předsedkyně



- 29 -

SLAVKOVSKÝ ZPRAVODAJ 3/2021

V  podvečer 4. září 2021 jsme se sešli pod 
pergolou na hřišti u  školy na společném po-
sezení s  rodinnými příslušníky u  příležitosti 
ukončení prázdnin. Náš místopředseda Péťa 
Martinec připravil zajímavou soutěž, do kte-
ré se zapojili všichni účastníci akce. Skvělou 
náladu ještě vylepšily pečená, masitá žebra 
a  naše členky přinesly jako obvykle různé 
dobroty a  hlavně 8 vzorků z  listového těsta. 
Nejlepší z nich od Evy Kvarčákové postoupil 
do soutěže na Den obce Slavkova.

Naše zahrádkářské družstvo si letos změři-
lo síly v  hasičské soutěži v  požárním útoku 
„O  nejlepší družstvo Slavkova“. Na „bečku“ 
pro vítěze jsme nedosáhli, ale máme nové 
zkušenosti s hadicemi a hlavně jsme se dobře 
pobavili. 

Spolupracovali jsme s  ostatními spolky při 
zajištění akce „Den Slavkova“, kde jste mohli 
v  našem stánku ochutnat burčák, svařák, náš 
vynikající čerstvý jablečný mošt i chleba s do-
mácí vepřovou pomazánkou od Jarky Šenkové. 
A  na co vás chceme pozvat? připravujeme 
velmi zajímavou zahrádkářskou výstavu 
pod názvem „Květiny venku i doma“, která 
se uskuteční v sobotu 9. a neděli 10. října 
2021 vždy od 9 do 17 hodin v sále Kultur-
ního domu Slavkov. Pro návštěvníky jsou 
připraveny ukázky aranžování podzimních 
květin s  vazbou na místní spolky, výsadba 
truhlíků, suchá vazba, bylinky, vzorky naších 
výpěstků ovoce, zeleniny, prodej hrnkových 
květin, ochutnávka ovocných a zeleninových 
salátů, strom přání, pocitový chodník, soutěže 
pro děti o ceny, bohatá tombola, občerstvení 
s ochutnávkou burčáku a vína. 
Zpestřením bude soutěž v  aranžování 
květin, kterou připravíme i  pro zájemce 
z ostatních spolků. Ta se uskuteční v předve-
čer výstavy pátek 8. října od 17 hodin v  sále 
KD. Téma vazby bude sděleno před zahá-
jením soutěže, veškerý aranžovací materiál 

a  pomůcky budou zajištěny pořadatelem, 
ve spolupráci s  květinářstvím Florinka.
Vítězové získají hodnotné ceny a  všechny 
vazby budou následně vystaveny na výstavě. 
Přihlášky do soutěže nahlaste do 4. 10. 2021 
předsedovi ZO. 

Zahrádkáři se těší na Vaši účast na naší  
výstavě.

Vladimír Chovanec, předseda 
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Vážení spoluobčané
Srdečně vás zveme na vernisáž Vý-
stavy betlémů v neděli 12. 12. 2021 

v 15:00 hod. na Orlovnĕ. Bohatý kulturní program a občer-
stvení zajišťeno.
Přijďte se vánočnĕ naladit

Bc. Lenka Bittnerová, starostka

OReL  JedNOTA  SLAVKOV

Naše činnost o prázdninách 
Doba prázdnin a  letních dovolených je v  le-
tošním roce za námi a na rybnících nastává čas 
podzimních prací spojených s výlovy a opra-
vou stavidla na rybníku Vrbovec. 
V pondělí 26. 7. proběhly na rybníku Vrbovci 
klasické rybářské závody nazvané ,,Karma-
šový kapr“. Závody proběhly za účasti jede- 
nácti chytajících členů spolku a  rodinných 
příslušníků, hlavně mládeže. Závody začaly 
ráno a  ukončeny byly po poledni. Po celou 
dobu chytání se ulovená ryba přeměřovala 
a zapisovala. Počítala se celková délka. Letos 
se zcela ukázala připravenost a  hlavně štěstí 
při lovu, kdy jediná chytající dívka Klár-
ka Valíková vypálila všem zkušeným rybá-
řům rybník a  zvítězila s  celkovým úlovkem  
1,88 m nachytané ryby. Druhým v pořadí byl 
další mladík Marek Kubala s 1,42 m úlovkem. 
Čest zkušených členů zachránil Lukáš Bod-
nár s 1,30 m úlovkem. Za výbor spolku, který 

akci pořádá, byly předány hodnotné ceny pro 
všechny účastníky závodu. 
Další akcí byly závody loděk v  sobotu 14. 8. 
odpoledne, kde nás mile překvapilo velmi 
slunečné počasí. Do závodu se ve dvou vy-
hlášených kategoriích přihlásilo 9 družstev. 
Letošní klání jsme po dojezdu rozšířili o hod 
na koš a střelbu, kdy za každý nezdar se k do-
saženému času přičítalo 5 vteřin. V  hlavní 
kategorii si medaile a  pohár za první místo 
odvezla po těsném boji posádka jedoucí pod 
názvem ,,Mládežnická ulice“ vedená manžely 
Lubojackými. Druhý se umístil ,,ČSŽ“ a třetí 
,,BK Slavkov“. Rybářský spolek děkuje všem 
za účast. Jak jsme již v  úvodu uvedli, budou 
se provádět výlovy jednotlivých rybníků. 
Rybník Vrbovec 9. 10. a 13. 11. rybník Jankův. 
Srdečně zveme všechny občany, kteří mají 
zájem o nevšední zážitek spojený s pozorová-
ním slovování ryb. 

Jiří Král, jednatel

RS  SLAVKOV 
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TJ  SOKOL  SLAVKOV

 Vážení sportovní přátelé.
 Zahájili jsme nový soutěžní 

ročník 2021/2022. Máme 
v  soutěžích dvě družstva 
mužů, jedno mužstvo do-
rostu a tři družstva žáků .

Pro krajskou soutěž jsme po zvážení zvolili 
účast v  I.B třídě. První zápasy nám potvrdi-
ly správnost našeho rozhodnutí. Vítězstvím 
v Žimrovicích 4:2 a doma 3:0 nad Slavií Opa-
va a 5:1 nad Bruntálem „B“, dále výhrou 1:0 
ve Velkých Hošticich, jsme získali 12 bodů 
a potřebný klid.
Také naše rezerva v  okresní soutěži porazila 
doma Otice a Budišov „B“ shodně 2:1, výhra 
4:2 na Palhanci znamenají 9 bodů.

Obdobně i  dorost v  okresním přeboru začal 
dobře, vítězství 5:4 nad Bolaticemi, 3:1 ve 
Stěbořicích a 6:1 v Malých Hošticích, zbyteč-
ná byla prohra 0:2 od Velkých Heraltic.
 Velmi dobře si vedou naší žáci a  to v soutě-
žích i na turnajích, jak v Kobeřicích, tak i v Ky-
lešovicích.
S  úspěchem proběhlo soustředění minižáků 
na našem hřišti , fotbalová budoucnost je za-
jištěna.
Vše podstatné o  fotbalovém dění najdete na 
webových stránkách TJ Sokol Slavkov.

Přejí nám všem pohodu a fotbalu zdar.

ing. Klement Jan, předseda

TJ SOKOL SLAVKOV
1919

Oddíl ASpV
Podzim a zima se nám začíná pomalu vkrádat do našich příbytků a my tak nemůžeme naplno 
sportovat a radovat se z pohybu jako v létě. Proto přijďte rozhýbat svá těla a užít si s námi cvičení 
a zábavu alespoň v tělocvičně. 
Začínáme v měsíci říjnu v tělocvičně ZŠ:
pondělí: 16 – 17 hod. cvičení rodičů a dětí (Marcela a Lukáš Královi)
 18:30 – 19:30 hod. cvičení aerobic, zumba, kruhový trénink (M. Trojančíková,  
 M. Holešová)
Středa: 16 – 17 hod. cvičení předškolních dětí (Magda Duroňová, Pavla Petrželová)
 19 – 20 hod. cvičení aerobic, zumba, kruhový trénink (M. Trojančíková, M.Holešová)
 19 – 20 hod. cvičení Zdravotní tělesné výchovy (manželé Lomičovi)
Těší se na Vás cvičitelé ASPV

Trojančíková Martina

Cvičení rodičů a dětí
4. října 2021 v  tělocvičně 
ZŠ začne „Cvičení rodičů 
a  dětí” a  bude pokračovat 
pravidelně, každé pondělí 
od 16:00 do 17:00 hod.
Těšíme se na Vás.

Marcela a Lukáš Královi, 
cvičitelé
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Nefunkční světelné zdroje a vysloužilé elektro sbírá eKOLAMp
Vysloužilé zářivky, LED žárovky či přímo žhavené žárovky včetně halogenových, dále fény, 
vysavače nebo rychlovarné konvice rozhodně nepatří do běžné popelnice na směsný odpad. 
Nejen, že se vysloužilá elektrozařízení dají opětovně využít a recyklovat, ale úsporné zářivky 
navíc obsahují i malé množství rtuti, a proto nesmí skončit na skládce, odkud by rtuť mohla 
uniknout do půdy, ovzduší a spodních vod. 

Úsporky obsahují rtuť, ale i sklo, kovy a plasty
Zářivky (trubicové i  kompaktní úsporné) obsahují 3–5 mg jedovaté rtuti, která by ve vyšších 
koncentracích mohla ohrozit lidské zdraví i životní prostředí. Kromě rtuti je ve světelných zdro-
jích obsažena i řada druhotných surovin: hliník, mosaz a další kovy, které je možné znovu použít 
v kovovýrobě. Recyklované plasty jsou dobrou surovinou například pro zatravňovací dlaždice 
či různé plastové komponenty. Sklo se používá zejména jako technický materiál. Znovu je tak 
možné pro další výrobu použít více než 90 % materiálu, ze kterého byly světelné zdroje vyrobeny. 

Ze starého fénu nový elektrospotřebič
Důležitým zdrojem cenných druhotných surovin jsou i malé a velké elektrospotřebiče, které by 
rozhodně neměly končit v kontejnerech na běžný komunální odpad. Obsahují například hliník, 
mosaz, měď, stopové množství zlata a dalších vzácných kovů, které se dají znovu využít při vý-
robě nových elektrozařízení. Elektroodpad tak díky vám neskončí nikde ve spalovně, nebo na 
skládce, ale ve výrobě, kde z něj může vzniknout nový elektrospotřebič.

Odneste je „do sběru“
Pokud teď přemýšlíte, jak s vysloužilým elektrozařízením či žá-
rovkou naložit a kde je odevzdat k recyklaci, rádi vám poradíme.
Vysloužilý světelný zdroj můžete odevzdat v  elektro obchodě 
při nákupu nového nebo ho odnést do malé sběrné nádoby, kte-
rá je umístěna v Domu služeb

EKOLAMP se postará o sběr, svoz i recyklaci
Zpětný odběr světelných zdrojů i  dalších elektrozařízení pro 
naši obec Slavkov zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, který v České republice funguje již 
od roku 2005. Provozuje síť více než 4300 sběrných míst, která vybavuje sběrnými nádobami 
a plně hradí přepravu sběrných kontejnerů do recyklační firmy i samotnou recyklaci. Díky tomu 
ušetří obec Slavkov finanční prostředky, které bychom jinak museli vynaložit na recyklaci ne-
bezpečných odpadů. 
Více se o problematice nakládání s nefunkčními světelnými zdroji a dalšími elektrozařízeními 
dočtete na www.ekolamp.cz.

pLACeNá  ReKLAMA

MOTiVAČNí pROGRAM 
 „JAK NA TO !“
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Správné odpovědi na otázky ze zpravodaje 2/2021:
Na kterém místě se umístíš - druhý
Jak se jmenuje pátá dcera  - Monika
Osmisměrka -  jaro
Skrývačky -  jména ptáků (káně, sokol, havran, sup, poštolka, datel)
   křestní jména (pavel, Tomáš, Adam, dana, pavla)
den - pozítří
povolání – písmeno K
doplňovačka – kontrabasy
********************************************************
 Do soutěže o „CHyTROu HLAVu“ jsme obdrželi opět pouze dvě  odpovědi (david Jařab  
a Nelinka Montagová) a oba  luštitelé byli odměněni krásnými knižními publikacemi.
Z důvodů absolutního nezájmu našich dětí jsme soutěž ukončili!!!!!

L.K.

CHyTRá  HLAVá

V minulých číslech Zpravodaje jsme začali uveřejňovat méně známé pranostiky. Pranostiky jsou 
přiřazované většinou ke křesťanským světcům a jsou předávány  z generace na generaci již více 
než 500 let. Tyto pranostiky bychom mohli nazvat dlouhodobou předpovědí počasí a  slovy 
dnešního jazyka jsou nahrazeny předpověďmi počasí, které jsou zpracovány na základě nejmo-
dernější dostupné techniky. Bohužel jsou tyto super předpovědi, hlavně na delší období, dost 
nepřesné a musí být často upřesňovány. Uvedu jeden příklad - na konec letošního srpna a začá-
tek září byla dlouhodobá předpověď, že léto definitivně skončilo a víceméně se už nezahřeje-
me. Skutečnost však byla jiná. Koncem srpna teploty dosahovaly příjemných dvacet pět stupňů  
a v první dekádě září atakovaly dokonce třicetistupňové hodnoty.
Závěrem přinášíme dalších 9 pranostik na období říjen – prosinec, které můžete opět porovnat 
se skutečností. 
 6. říjen – Brigita svatá na mlhavá rána je bohatá.
16. říjen - Jeli na svatého Havla sucho, bude suché léto.
21. říjen - Když na svatou Uršulu vítr duje, tuhou zimu ohlašuje. 
 1.  listopad – Den Všech svatých je poslední, který léto zahání.
11. listopad – V suchu jdou-li na Martina husy, o Vánocích v blátě chodit musí.
22. listopad – Svatá Cecilie hroudy v poli sněhem kryje. 
 3. prosinec – O sv. Františku Xaveru ledový vítr fičí od severu.
21. prosinec – Na svatého Tomáše nejdéle je noc naše.
25. prosince – Padá-li na Boží narození sníh, hodně obilí bude na polích.

 L.K.

pRANOSTiKy
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MiX  FOTeK

Malování na tvář Vystoupení Schowbandu.

Vítězové soutěže o nejlepší dobrotu 1. místo SdH v soutěži o Slavkovskou metlu

před bouří Les mečíků

Malý kontrolor pozdrav z pakistánu 



- 35 -

SLAVKOVSKÝ ZPRAVODAJ 3/2021

Vážení spoluobčané.
Poprvé ve Zpravodaji 4/2018 jsme začali na 
pokračování přepisovat z brožury Josefa Stypy 
„Z naší historie“, která byla vána v roce 1908. 
Upozorňuji jedná se o  doslovný přepis výše 
uvedené brožury. Dnešní český pravopis je jiný 
a proto nehledejte chyby v textu, ale užívejte si 
češtinu, kterou píše náš rodák Josef Stypa.
V roce 2024 oslaví naše obec Slavkov 800 let 
od první písemné zmínky a tímto chceme při-
blížit spoluobčanům dějiny naší obce, která je 
našim domovem a každý „Slavkovan“ by měl 
mít povědomí o historii svého rodiště, bydli-
ště a  je jen na každém z nás, chceme-li něco 
z historie si zapamatovat.

pokračování č.12
Jmenovaný M. Mikuláš byl v  roce 1610 již fa-
rářem v  Jaktaři, investoval 20. února Matěje 
Závadského na Hradec, Březovou, 21. dubna 
stává se farářem v Uničově, poněvadž se v Jaktaři 
stal nemožným. Kasoviades býval také vikářem 
v Olomouci, kteráž prebenda mu nadále zůstala. 
Po něm na Slavkově čteme o  faráři Urbanovi, 
jenž zemřel 1616, a pak byl uveden v naší faru 
26. dubna téhož roku Albert Strožanský, diecé-
san, bratrem Felixem, farářem u  Panny Marie 
opavské. Roku 1655 zemřel farář jaktarský Karel 
Leontius, rodák opavský a  do roku 1657 spra-
voval farář slavkovský duchovní otec – snad se 
jmenoval Jakub Filoméla (t. j. Slavíček).
První slavkovský Moš z  Bítova (Bittendorf) 
byl zemským hejtmanem na Opavsku. Žil 
v  době velmi pohnuté. Opava byla v  říšské 
klatbě (1604 – 1609) proto, poněvadž oby-
vatelstvo z větší části nechtělo upustiti z víry 
Lutherovy , do města byl vyslán Geisberkův 
regiment k  potlačení protestantů, který nej-
sa žoldem vyplácen, ani ze služby propuštěn, 
naléhal na svého vůdce i  vrchní politické 

správce knížectví. Tak přihodilo se našemu 
Mošovi, že od rozzuřených vojínů 25. ledna 
1608 vyvlečen byl na Horní náměstí a žádán 
o  okamžité zaplacení a  rozpuštění. Nevinný 
Šalamoun nemohl ovšem vyhověti, ač uzná-
val milerád požadavky jejich, vybízel je k  tr-
pělivosti, těšil je, ale odměnou mu bylo toliko 
notně ran pytli do tváře a  dostatek nadávek. 
Roku 1609 oznamuje Šalomoun Opavanům 
Rudolfův majestát, jímž povoluje se vyznání 
augsburské, otevírá protestantům kostel u sv. 
Jiří k vykonávání bohoslužeb, prohlašuje zru-
šení kladby, přijímá jménem nového císaře 
Matyáše přísahu věrnosti od městské rady 
a  nechává jí před radnicí předčítati německy 
a česky shromážděnému obyvatelstvu, jež slo-
va dle své národnosti opakuje. Za kardinála 
biskupa Františka Ditrichštejna byl až do roku 
1618 presentatorem fary slavkovské. Budouc-
nost dále o něm mlčí. Nevíme, kam a kdy se 
odstěhoval a  kdy zemřel. Statek slavkovský 
a ostatní zanechal před vypuknutím války 30 
-tileté svým synům Janu a Jiříkovi. Ale ani tito 
dlouho nezůstali jeho držiteli. Utrpěli velkých 
škod na panství svém, jakož vůbec Slavkov 
a celé Opavsko bylo dějištěm hrůz válečných 
ve století 17. i pohrom jiných.
Ještě nevzpamatovalo se okolí Opavy 
z ohromných požárů, kterými kol r. 1603 bylo 
stíháno, a již objevilo se ve vesnicích vojsko cí-
sařské, jež potlačovati mělo novou víru šíříce 
se hojně i v městě samém i osadách okolních. 
Ve Slavkově víra evangelická půdu nenalezla, 
zdejší kostel nikdy nebyl zneužit k  obřadům 
jinověreckým jako v  hojných vesnicích 
blízkých. A  po bělohorské bitvě r. 1620 
objevilo se tu vojsko Jana Jiřího Krnovského, 
pustošilo a hrůzou naplňovalo všechny.
Brzy přitáhl Mansfeld na Opavsko, v  adven-
tě 1626, za čas krátký Valdštýn, jehož vojsko  

SLAVKOV  1224  -  2021  (2024)
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ANeKdOTy  O  LORdeCH  

Starý lord vypravoval o svých zážitcích z Indie. „Vrhl jsem se na tygra 
a jednou ranou mečem z damašské ocele jsem mu  odsekl ocas.“ „A proč ne hlavu?“ 

zeptala se jedna z posluchaček. „Protože to už udělal někdo přede mnou.“


„Sire, přišel dopis od radního Weisse. Píše, že chce přes bažinu za vaším domem 

postavit silnici. Mám poslat odmítavou odpověď?“ „Nikoli, Jean, to by nepomohlo 
a trvalo by to moc dlouho, než by se celá záležitost vyřešila. 

Napište mu, že souhlasím, ale musí si tu cestu přijít zítra vykrokovat.“
 

Jean, řekněte mi, kdy jsme měli naposled návštěvu?“ „To je už asi patnáct let, sire.“ „Vážně, 
Jean? A kdo to byl?“ „Já sire, přišel jsem se zeptat, jestli to místo komorníka je stále volné.“


Stěžuje si jeden lord druhému: „Charlesi, já se dneska strašně nudím.“ 

„Tak běžte do lesa, příteli. Půjčím vám své psy, jděte si zastřílet!“ Za hodinu se lord vrátí. 
„Bylo to skvělé Charlesi. Nemáte ještě nějaké psy?“

 
„Nejvíce medvědů jsem zastřelil v Africe,“ chlubí se lord Harry lordu Paulovi. „V Africe,“ 

odporuje Paul, „přece žádní medvědi nejsou.“ „No jo,“ odfrkne Harry, „teď už ne.“

přímo drancovalo, vyssávalo sedláky, kteří kro-
mě výtečného jídla, které mnohdy házeli bru-
tální vojáci i s talíři pod stůl, museli klást pod 
talíř dolar. Příbytky byly vypačovány, zahrady 
a pole pustošeny, dobytek kraden a odváděn. 
A k  tomu připojovali známé nám ukrutnosti 
z dob dřívějších, které páchali na lidech bezb-
ranných. Jaký div, že dostavil se mor a  hlad, 
že zdechliny a  mrchy, byly od lidí pojídány, 
že pekli chleba z trávy a kor stromu. R. 1632  

přitáhli Sasové z  Čech vytištění a  trápili 
novými dodávkami pokrmů, píce a  peněz.  
Císař Ferdinand III. kázal odváděti k  vojsku 
každého 10., aby se ubránil. A  ještě před 
ukončením války r. 1646 vyskytli se zde žháři 
a  mučitelé švédských vojáků pod generálem 
Konigsmarkem. Smutný, žalostný byl pohled 
na spustošené Opavsko.
pokračování č. 13 ve Zpravodaji 4/2021 

 L.K.


